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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor hajlandók az elinflált ötforintosokat ki-, az 
ötvenezreseket pedig bevezetni?" 

Tisztelt Dr. Matolcsy György Elnök Úr!
 
A Mi Hazánk számos érvet sorakoztatott fel a készpénzhasználat mellett a mihazank.hu/keszpenz
oldalon,  de  volna  még  két  szükséges  lépés  a  készpénz  jobb  használhatóságának  biztosítása
érdekében: az elinflált ötforintosok ki- és az ötvenezresek bevezetése. Mikor hajlandók erre?
 
Az 5 forintos érme már a saját anyagköltségét sem éri meg, sőt színesfémhulladékként kilóra többet
ér, mint fizetőeszközként. Az MNB több mint 15 éve vonta be a forgalomból az 1 és 2 forintos
érméket, akkor ez a nemzetgazdasági szinten 3-4 milliárd forintos megtakarítást eredményezett. Az
EU-rekord  magyar  inflációs  mutatókkal  elértéktelenedett  5  forintosok kivezetése  így  indokolttá
vált.
 
Párhuzamosan be kellene látni, hogy az 50 ezer forintos bankjegyek bevezetése is szükséges az
elmúlt évek inflációja miatt, hiszen a 20 ezresek 2001-es forgalomba bocsátásakor a legnagyobb
bankjegy  annyit  ért,  mint  ma  kb.  55  ezer  forint.  A 24.hu  2022-es  cikke  szerint:  „A 2001-es
húszezres mai érték szerint nagyjából olyan 55-56 ezer forintnak felel meg. Az eltelt 21 évben a
forgalomban  lévő  készpénz  megnyolcszorozódott  (kicsivel  több  mint  ezermilliárdról  több  mint
8300 milliárdra), a nominális GDP a háromszorosára nőtt. Ami pedig az inflációt illeti, az 1990-es
bázishoz  mérten  2001-ben  682  százalékos  volt  a  pénzromlás  mértéke,  2021-ben  pedig  1430
százalékos. Vagyis a 20 ezres kibocsátásakor közel hétszeres volt a drágulás a kilencvenes évek
legelejéhez képest, tavaly pedig már bő 14-szeres.” Most pontosan milyenek ezek a viszonyítási
számok?
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